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 خرید تضمینی
 ۶ هزار میلیارد تومان گندم

آرمان ملی: معاون بازرگانی داخلی شرکت 
بازرگانی دولتی ایران گفت: یک میلیون و ۳۰۰ 
هزار تن گندم به ارزش ۶ هزار میلیارد تومان در 
طرح خرید تضمینی خریداری شده است. حسن 
حنان با بیان اینکه پیش بینی شده امسال تا هشت 
میلیون تن گندم در کشور خریداری شود، گفت: 
این مقدار گندم در قالب حدود ۲۰۰ هزار محموله 
از گندمکاران ۱۰ استان تحویل گرفته شده است و 
خرید تضمینی گندم نسبت به مدت مشابه سال 
پیش رشد پنج درصدی به دلیل آغاز زودهنگام 

برداشت گندم در کشور دارد.

 درآمد ۶ میلیارد دلاری 
بخش کشاورزی 

ایرنا : معاون باغبانی وزارت جهاد کشاورزی گفت: 
با وجود تحریم ها، جنگ اقتصادی و محدودیت های 
زیاد سال گذشته از جمله شیوع ویروس کرونا، 
بخش کشاورزی کشورمان نزدیک به ۶ میلیارد دلار 
درآمد ارزی داشت. محمدمهدی برومندی با بیان 
اینکه سالانه نزدیک به ۱۲۳ میلیون تن محصولات 
کشاورزی در کشور تولید می شود، افزود: ۲۴ میلیون 
تن از این محصولات مربوط به محصولات باغی و 
گلخانه ای است که با توجه به محدودیت های ناشی از 
شرایط اقلیمی و قرارگیری ایران جزو مناطق خشک 
و نیمه خشک جهان، باید در این زمینه به  یک روند رو 
به رشد در کشور رسید. معاون وزیر جهاد کشاورزی 
اظهار داشت: سالانه ۱۲۰ هزار تن محصولات دارویی 
به ارزش ۵۳۰ میلیون دلار از ایران به خارج صادر 
می شود که با توجه به ظرفیتی که برای تولید این 
گیاهان در کشور وجود دارد باید برای تقویت این 
بخش حرکت و حمایت کنیم. وی از امضای تفاهم نامه 
با صندوق کارآفرینی امید خبر داد و گفت: برای 
نخستین بار ۱۳۰۰ میلیارد تومان اعتبار با تسهیلات 
چهار درصدی و حتی بلاعوض برای توسعه کشاورزی 

پرداخت می شود.

گرانی بنزین صحت ندارد 
ایسنا: سخنگوی شرکت ملی پخش فرآورده های 
نفتی گفت: اخباری که درباره افزایش قیمت بنزین در 
فضای مجازی منتشر می شود، واقعیت ندارد و نباید به 
آن ها توجه کرد. فاطمه کاهی با تاکید بر اینکه تاکنون 
هیچ برنامه ای برای افزایش قیمت بنزین طرح نشده 
است و صرفا نقطه نظرات کارشناسی است تصریح 
کرد: هر برنامه ای برای افزایش قیمت بنزین و یا 
تغییر در نحوه سهمیه بندی آن باید به صورت مصوبه 
هیئت دولت باشد. به گفته وی خبرهایی که مبنی بر 
افزایش قطعی قیمت بنزین بوده کذب است و مورد 
تایید شرکت ملی پخش فراورده های نفتی نیست.  به 
دنبال اعلام طرح بنزین ۲۰ هزار تومانی از سوی یکی 
از کاندیداهای انتخابات ریاست جمهوری، اخباری 
مبنی بر افزایش قیمت بنزین در فضای مجازی 
منتشر شد که مورد تایید شرکت ملی پخش فراورده 

های نفتی قرار نگرفت.

 ۸۷درصد مصرف برق 
ماینرها غیرمجاز است

مهر:سخنگوی صنعت برق گفت:آنچه موجب 
نگرانی صنعت برق به ویژه در پیک مصرف برق 
تابستان شده است، استخراج رمز ارز در منازل است 
چرا که هر ماینر به اندازه یک کولر گازی برق مصرف 
می کند. مصطفی رجبی مشهدی، سخنگوی صنعت 
برق در پاسخ به اینکه چه میزان از مصرف برق کشور 
مربوط به واحدهای استخراج کننده رمزارز )مجاز و 
غیر مجاز( است، گفت: طبق تخمین منابع علمی 
خارج از ایران، کل مصرف برق استخراج رمزارزها 
در جهان حدود ۱۵ هزار مگاوات است که از این 
میزان گفته می شود بین ۸ تا ۱۰ درصد مصرف برق 
مربوط به ایران است که بر این اساس مصرف برق 
واحدهای استخراج رمزارز )مجاز و غیر مجاز( در 
ایران، حدود ۱۵۰۰ مگاوات است که از این میزان 
حدود ۲۰۰ مگاوات به طور مجاز در حال فعالیت 
هستند و بقیه به صورت غیر مجاز. براین اساس فقط 
۱۳ درصد از مصرف برق ماینرها در کشور مجاز و ۸۷ 
درصد غیرمجاز است وی با بیان اینکه توانسته ایم از 
حدود ۱۳۰۰ مگاوات مصرف برق غیرمجاز واحدهای 
رمزارز، ۳۲۲ مگاوات را شناسایی کنیم، ادامه داد: رقم 
باقی مانده را نیز در تلاش برای شناسایی و برخورد 

قانونی هستیم.

 تحقق اجماع برای عرضه 
سنگ  آهن در بورس کالا 

میزان: کیوان جعفری طهرانی، تحلیلگر ارشد 
بازار بین المللی فولاد و سنگ آهن با بیان اینکه 
عرضه سنگ  آهن در بورس کالا اقدامی بسیار مهم 
و مطلوب قلمداد می شود، اظهار کرد: سالیان سال، 
طرح عرضه سنگ آهن در بورس مطرح بود تا در 
بخش فروش مواد معدنی شفافیت اتفاق بیفتد. در این 
میان در عرضه های اولیه که قبل از عید اتفاق افتاد، 
استقبال محدودی صورت گرفت. چرا که مدتی زمان 
خواهد برد تا بازار به یک اجماع برای عرضه و خرید 
سنگ آهن برسد و این اتفاق در حال تحقق است. 
جعفری طهرانی با تأکید بر اینکه باید زودتر از این 
عرضه سنگ  آهن در بورس کالا انجام می شد، گفت: 
در عرضه های اولیه که قبل از عید اتفاق افتاد، استقبال 
محدودی صورت گرفت. چرا که مدتی زمان خواهد 
برد تا بازار به یک اجماع برای عرضه و خرید سنگ  
آهن برسد. مشاور راهبردی کمیته معدن و صنایع 
معدنی تفاهم نامه ایران و چین با اشاره به افزایش 
قیمت محصولات بعد از عرضه در بورس متذکر شد: 
باید در نظر داشت، قیمت جهانی سنگ  آهن افزایش 
یافته و گاهی فاصله قیمت جهانی سنگ آهن با قیمت 
داخلی این محصولات به دو برابر هم رسیده است. این 
باعث می شود که حاشیه سود تولیدکنندگان صنایع 
بالادستی اعم از بخش خصوصی و دولتی در مخاطره 

قرار بگیرد.

به گفته تحلیلگران این طرح علاوه بر کاهش فاصله قیمتی 
کارخانه با بازار زمینه تحقق مهمترین خواسته خودروسازان 
یعنی حذف شورای رقابت از تصمیم گیری را فراهم می آورد 
هرچند که به نظر می رسد چاله این درآمد از قبل کنده شده و بر 
اساس مصوبه مجلس نشینان این مابه التفاوت قیمت در اختیار 
خودروساز قرار نخواهد گرفت و دولت موظف است آن را هزینه 

توسعه زیرساخت های صنعت خودروسازی کند.
 ماجرا چیست؟

اصل موضوع عرضه خودرو در بورس کالا به طرحی بر 
می گردد که نمایندگان مجلس یازدهم طرحی با عنوان 
ساماندهی  بازار خودرو که محور اصلی آن، عرضه خودرو در 
بورس کالا بود را تدوین کردند تا پس از تصویب عرضه توسط 
خودروسازان، منحصر به بورس کالا شود تا قیمت بر اساس نظام 

عرضه و تقاضا تعیین شود.
بر اساس این طرح که البته با مخالفت وزارت صمت همراه 
بود قرار است خودروهایی که در بورس کالا عرضه نمی شوند، 
فروشندگان و خریداران آنها مجرم محسوب و قانون آنها را 
مجازات کند، ضمن آنکه خودروهای معامله شده نیز در زمره 
کالای قاچاق قرار گیرند. بر این اساس قرار شد به هر کس 
که اقدام به خرید خودرو از بورس کالا می کند، یک شناسه 
اختصاصی تعلق گیرد و اگر وی قبل از پایان ۳ سال، اقدام به 
فروش کرد، باید ۸۰ درصد از مابه التفاوت نرخ پایه و قیمت 
فروش بازار را به دولت بدهد. همچنین مصوب شد تا واریز ما به 
التفاوت نرخ پایه و قیمت کشف شده خودروها به صندوقی در 
وزارت صمت واریز شود تا صرف ارائه تسهیلات به خودروسازان 
و شهروندان و همچنین توسعه حمل و نقل عمومی و اسقاط و 
جایگزینی خودروهای فرسوده شود. هرچند در طرح موردنظر 
پیش بینی شده بود نرخ پایه خودروها به شکلی تعیین شود که 
شرکت های خودروساز زیان نکنند، با این حال آنها با بند مربوط 

به واریز ما به التفاوت نرخ پایه و قیمت کشف شده به حسابی 
دیگر، مخالفت کردند. حال با توجه به چکش کاری جدید طرح 
ساماندهی خودرو در کمیسیون صنایع و معادن مجلس، باید 
منتظر ماند و دید چه تغییراتی در آن نسبت به طرح قبلی ایجاد 
و آیا نظر خودروسازان و وزارت صمت تامین شده یا مجلسی ها 

همچنان بر مواضع قبلی خود اصرار دارند.
 تصویب عرضه خودرو در بورس کالا

در این رابطه علی جدی عضو کمیسیون صنایع مجلس در 
خصوص آخرین وضعیت طرح مجلس با محوریت ساماندهی 
صنعت خودرو می گوید: این طرح مجدد در کمیسیون صنایع 
و معادن مجلس بررسی خواهد شد و پس از نهایی شدن در 
کمیسیون به صحن ارائه می شود؛ بحث ها در مورد این طرح 
طولانی شد واگر نه مقرر بود قبل از تعطیلات مجلس، به صحن 
ارائه شود. نایب رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس افزود: 
یکی از مهم ترین محورهای این طرح، عرضه خودرو در بورس 
است که موافقان و مخالفانی در کمیسیون دارد اما احتمال 
تصویب این بند در کمیسیون زیاد است. نایب رئیس کمیسیون 
صنایع و معادن مجلس در مورد اینکه آیا این طرح در خرداد 
ماه نهایی می شود، گفت: این طرح در واقع طرحی است که در 
مجلس قبلی آماده شده و از سوی شورای نگهبان اعاده شده 
بود؛ بنابراین با توجه به اینکه این طرح اعاده شورای نگهبان 
است، پس از ارائه به صحن، باید سریع تر در صحن تعیین 
تکلیف شود. البته به خاطر انتخابات شاید ۲ هفته به تعویق 
بیفتد. وی در مورد نظر وزارت صمت برای عرضه خودرو در 
بورس گفت: وزارت صمت تلویحا موافق این بند است اما در 
مورد نحوه تعیین قیمت پایه اختلافاتی وجود دارد. جدی افزود: 
وزارت صمت معتقد است که تعیین قیمت پایه حق خودروساز 
بوده و خودروساز راسا باید قیمت پایه خودرو در بورس را تعیین 
کند اما نمایندگان تاکید دارند که قیمت پایه با ضابطه قیمت 

گذاری سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان و 
توسط شورای رقابت تعیین شود؛ در واقع مجلس معتقد است 
که این مبالغ باید در خزانه دولت برود و در صنعت خودرو هزینه 
شود نه اینکه برای خودروساز باشد. فعلا روی این مسائل بحث 

زیاد است.
 آزادسازی واردات نسخه نهایی بازار خودرو

در واقع این طرح در حالی مراحل نهایی خود را طی می کند 
که به اعتقاد کارشناسان اساسا هر گونه دخالتی در بازار خودرو 
به افزایش تنش ها دامن خواهد زد. امرا... امینی کارشناس ارشد 
خودرو در این رابطه به »آرمان ملی« می گوید:  اینکه مجلس 
در مقوله ای وارد می شود که اساسا سنخیتی با آن ندارد جای 
تعجب دارد، اما آنچه مسلم است در پشت پرده این مصوبه 
منافعی نهفته که به جیب مصرف کننده واقعی نخواهد رفت. 
وی در ادامه افزود: فلسفه بورس ایجاد شفافیت است بنابراین 
نمی توان انتظار داشت کالایی انحصاری در این بازار عرضه شود 
و امکان تعیین قیمت بر اساس عرضه و تقاضا وجود نداشته 
باشد. اگر مجلس در این طرح اصلاح قیمت گذاری را دنبال 
می کند پس کنترل قیمت بر اساس بخشنامه های مختلف اصل 
طرح را زیر سوال می برد. امینی در ادامه به شکل گیری بازار 
سیاه اشاره کرد و گفت: در این میان تنها اتفاقی که می افتد 
کاهش فاصله قیمتی بازار آزاد با نرخ کارخانه است که آنهم قرار 
نیست به جیب خودروساز برود و از آنجایی که تعیین افق آینده 
نیز در اختیار خودروساز است بنابراین علاوه بر شکل گیری 
بازار سیاه تنش ها در بازار نیز افزایش خواهد یافت. به اعتقاد این 
کارشناس خودرو آنچه می تواند بازار کنونی را ساماندهی کند 
مصوبات اینچنینی نیست و دولت در ابتدا با آزاد سازی قیمت 
دغدغه خودروسازان را به لحاظ درآمد مرتفع کند و با تعیین 
فرجه ای چند ماهه با آزادسازی واردات زمینه رقابت پذیری را 

فراهم کند.

آرمان ملی: طرح ساماندهی بازار خودرو به همراه پرچالش ترین بند آن یعنی عرضه خودرو در بورس کالا قرار است در کمیسیون صنایع مجلس مورد بررسی قرار گیرد، طرحی 
که اگرچه اعضای این کمیسیون از تصویب قطعی و ارسال به صحن مجلس خبر می دهند، اما این طرح نه تنها  با مخالفت وزارت صمت همراه است بلکه به نظر می رسد خود 
مجلس نیز در سردرگمی قرار گرفته، در واقع اگرچه این طرح مجلس به نوعی به معنای حذف قیمت گذاری دستوری خواهد بود، اما نمایندگان تاکید دارند که در شرایط کنونی 
آزادسازی قیمت ها به افزایش تنش ها در بازار منجر خواهد شد و مجلس برنامه ای در این زمینه ندارد موضوعی که به اعتقاد کارشناسان علاوه بر تضاد کامل با اهداف بورس به 

واسطه انحصاری که در تولید و عرضه خودرو وجود دارد بازهم شرایط ایجاد بازار سیاه را رقم خواهد زد.

آرمان ملی: ارزش خانه های خالی ای که 
سرمایه گذاری سنگین حدود ۲۰۰ میلیارد 
دلاری، خدمتی به اقتصاد کشور نمی کنند 
و راکد مانده اند به اندازه نصف تفاهم نامه ۲۵ 
ساله ایران و چین است. این روزها اجرای 
قانون مالیات بر خانه های خالی با قدرت در 
حال پیشروی است و سازمان امور مالیاتی نیز 
اعلام کرده که از مرداد ماه امسال، برگه های 
مالیاتی برای مالکان خانه های خالی که در ۴ 
ماهه نخست امسال اقدامی برای اجاره دادن 
یا فروش واحدهای خالی خود نکرده اند، 
صادر می کند. گفته می شود نقش مالیات 
بر خانه های خالی، اصلاح وضعیت کنونی 
بازار مسکن و رهایی از اقدامات سوداگران 
با خالی نگه داشتن واحدهای مسکونی و 
احتکار آنها به امید افزایش قیمت مسکن 
و درنتیجه حفظ ارزش دارایی های مالکان 
این واحدهاست که به جای سرمایه گذاری 
در بخش های مولد اقتصادی، بخش هایی 
چون مسکن و املاک را برای سوداگری 
انتخاب می کنند که نتیجه آن، دامن زدن 
به نابسامانی های بازار مسکن است. محمد 
یزدی زاده، اقتصاددان گفت: »مالیات بر 
خانه های خالی یک مالیات با ماهیت هدایتی 
در اقتصاد است و هزینه نگهداری خانه های 
خالی را به عنوان یکی از جنبه های سرمایه، 
افزایش می دهد و با تصویب اصلاحیه اخیر 
این قانون، این اتفاق در حال رخ دادن است. 
مالیات عایدی بر سرمایه، مالیاتی است 
برای هدایت سرمایه ها به بخش های مولد؛ 

به این معنا که بخش هایی که غیر مولد 
هستند و اقتصاد ما بیشترین گرفتاری را از 
همین بخش ها دارد و سرمایه های کشور 
به شکل عجیبی در این بخش ها متورم شده 
و درصد کوچکی از آنها می تواند اقتصاد 
کشور را از خام فروشی راحت کند، با جرایم 
مالیاتی، به سمت بخش های مولد هدایت 
می شوند.« عضو هیات علمی دانشگاه با 
بیان اینکه مالیات بر خانه های خالی، املاک 
بلااستفاده را فعال می کند و مالیات بر عایدی 
سرمایه، این سرمایه ها را هدایت می کند 
ادامه داد: »مثلا در آماری که درباره املاک 
بلااستفاده اعلام می شود، نزدیک به ۲۰۰ 
میلیارد دلار برآورد می شود که صرفا ارزش 
املاک خالی در کشور است. امیدواریم با 
مالیات بر خانه های خالی، این ۲۰۰ میلیارد 
دلار از راکد بودن به فعال بودن تغییر وضعیت 

دهد؛ اما نه بخش مولد؛ بلکه صرفا از رکود 
خارج می شود. تبدیل وضعیت آن از فعال 
بودن به مولد بودن با استفاده از مالیات 
بر عایدی سرمایه امکان پذیر است.« این 
اقتصاددان تأکید کرد: »۲۰۰ میلیارد دلار 
۵ برابر سرمایه ای است که کشور نیاز دارد تا 
از خام فروشی خلاص شود؛ این رقم، نصف 
تفاهم نامه ایران و چین برای ۲۵ سال است.« 
یزدی زاده ارزش خودروهای لوکس را یک و 
نیم برابر سرمایه مورد نیاز برای اتمام خام 
فروشی در ایران دانست و گفت: »ارزش این 
خودروها چیزی حدود ۱,۵۰۰ هزار میلیارد 
تومان برآورد می شود.« عضو سابق شورای 
راهبردی نظام مالیاتی کشور با تأکید بر اینکه 
آمارها نشان می دهد سیاست های کلان 
اقتصادی کشور، اشتباه پایه ریزی شده، ابراز 
داشت: »در اقتصاد ما، زمینه سرمایه گذاری 

برای بخش هایی که ذاتا بدون ریسک بوده، 
سوددهی ذاتی دارند و همواره مورد اقبال 
عمومی بوده اند را فراهم کرده ایم و اتفاقا از 
مالیات هم معافشان کرده ایم.« او با بیان 
اینکه رشد قیمت املاک و خودرو از رشد طلا 
و ارز در کشور به مراتب بیشتر بوده، گفت: 
»علت آن این است که هر از گاهی واردات 
خودرو ممنوع می شود و نوعی انحصار ایجاد 
می کند که این انحصار به رشد قیمت منجر 
می شود بنابراین پیشنهاد می شود مالیات بر 
عایدی سرمایه برای ملک و خودرو اعمال 
شود تا کسی که قصد سرمایه گذاری در 
این دو بازار را دارد، منصرف شده و به سمت 
تولید بیشتر تشویق شود.« این مدرس 
دانشگاه با بیان اینکه اگر ۴ بازار اصلی را مورد 
اصابت همزمان مالیات بر عایدی سرمایه قرار 
ندهیم، این اتفاق می افتد که یک بازار برای 
سایر بازارها تخریب شود افزود: »چهار پایه 
ملک، خودرو، ارز و طلا باید همزمان مورد 
اصابت مالیات بر عایدی سرمایه باشند؛ در 
غیر این صورت اجرای ناقص آن به اقتصاد 
صدمه می زند.« یزدی زاده ادامه داد: »۲۰ تا 
۲۵ میلیارد دلار ارز خانگی و معادل همین 
میزان، ذخیره خانگی شمش یا سکه طلا در 
کشور برآورد می شود بنابراین نمی توان گفت 
که بازار مسکن و املاک از بازارهای ارز و طلا 
قدرتمندتر، بزرگ تر و پرُنقدینگی تر است. ارز 
و طلا به عنوان شاخص بی ثباتی اقتصادی ما 
تبدیل شده اند و ابزار اقتصادی دشمن در 

جنگ اقتصادی هستند.« 

ارزش خانه های خالی چقدر است؟

یادداشــت

حمیدحاجاسماعیلی
کارشناسبازارکار

تحریم ها و کرونا در کنار هم باعث شده که مشکلات کارگران 
از جمله امنیت شغلی و معیشت جدی تر شده است. کرونا امنیت 
شغلی کارگران را از بین برد و مطابق آمار دولت بیش از یک 
میلیون و۷۰۰ نفر از نیروی کار شغل خود را از دست داده اند. 
کرونا هم باعث محدودیت بازار کار شده است و بعضی از مشاغل 
هم با کرونا با مشکل مواجه شده است. تقاضای کار در حال حاضر 
بالا است و ظرفیت های کار کاهش پیدا کرده است. گردشگری با 
مشکل مواجه شده است.کسب و کار خدمات دچار مشکل شده 
است. دولت باید برنامه ای ارائه دهد که با رعایت پروتکل ها حفظ 
بهداشت و سلامت جامعه را داشته باشد و هم کارها رفته رفته با 
رعایت اصول شروع شود و بحران بیکاری می تواند عواقب بدی 
را برای کارگران و خانواده آنها داشته باشد. دولت باید برنامه ای 
داشته باشد تا با حمایت از تولید داخلی، مشکل بنگاه ها را حل 
کند. با توجه به شعار سال، باید هر مشکلی در مسیر تولید وجود 
دارد، رفع شود، اگر این همت وجود داشته باشد،حتی اگر مشکلی 
در مسیر تولید وجود داشته باشد، می تواند حل شود. از سوی 
دیگر یکی از مشکلات کارگران بحث معیشت است. هر ساله به 
رغم اینکه دستمزد افزایش می یابد، ولی چون تورم در اقتصاد 
بسیار بالا است قدرت خرید کارگران نه تنها افزایش نمی یابد، 
بلکه کاهش پیدا می کند. بنابراین دولت باید برنامه پشتیبانی 
را برای کارگران در نظر بگیرد. هر سال تاکید می کنیم که برای 
کمک به معیشت خانوارهای کارگری، پرداخت وام های ودیعه 
مسکن و تسهیلات ارزان به کارگران در دستور کار قرار گیرد، 
ولی متأسفانه به دلیل عدم رایزنی قوی در شورای عالی کار این 
اتفاق نمی افتد. دولت می تواند بانک مسکن یا چند بانک دیگر را 
به عنوان بانک عامل در پرداخت وام ودیعه مسکن در نظر بگیرد 
و به کارگران مستأجر و فاقد مسکن تسهیلات اجاره مسکن با 
نرخ پایین پرداخت کند. بازار مسکن در کشور به شدت فعال 
بوده و ظرفیت های اقتصادی و اشتغال را به صورت جدی دنبال 
کرده است، با توجه به فعالیت بازار مسکن صنایع وابسته بسیاری 
می تواند در کشور فعال شود ولی به طور کلی سیاستگذاری ها در 
حوزه مسکن موفق نبوده است. اگر سیاست ها در حوزه مسکن 
موفقیت لازم را داشت، امروز افزایش جهشی و حباب گونه 
مسکن را شاهد نبودیم و برخی فروشندگان مسکن تا این حد به 
افزایش قیمت مسکن دامن نمی زدند و مدیریت صحیح عرضه و 
تقاضا در بازار مانع افزایش هزینه اجاره بها و فشار بر خانوارهای 
کارگری می شد. حدود ۷۰درصد دستمزد کارگران صرف اجاره 
مسکن می شود و باید فکری برای مسکن کارگران صورت گیرد. 
کالاهای اساسی باید با یارانه دولتی در اختیار کارگران قرار 
گیرد تا بخشی از مشکلات آنها برطرف شود. با توجه به اینکه ارز 
ترجیحی را برداشته ایم. ممکن است کالاها با قیمت آزاد محاسبه 
شود، ولی دولت یا باید جلوی افزایش بی رویه قیمت ها را بگیرد 
تا کالاها را با ارز ترجیحی در اختیار کارگران قرار دهد. همچنین 
در بخش بهداشت و درمان بایدبه کارگران کمک کنیم. دولت 

برای کمک به کارگران باید برنامه های پشتیبانی داشته باشد.

امنیت شغلی دغدغه اصلی کارگران است

نیــمنگــاه
 هدف گذاری احیای 2 هزار 

واحد راکد صنعتی 

آرمان ملی: معاون طرح و برنامه وزارت صنعت، معدن و تجارت 
گفت: در برنامه های تدوین شده برای سال جاری احیاء ۲ هزار 
واحد تولیدی در کشور هدف گذاری شده است. سعید زرندی 
افزود: »مقررشده است ۱۶۰۰ واحد راکد در داخل شهرک های 
صنعتی و ۴۰۰ واحد تعطیل خارج از شهرک ها راه اندازی شوند. 
در سال گذشته بیش از ۱۵۰۰ واحد راکد به چرخه تولید برگشت 
و هدفگذاری که از ابتدای سال 99 تدوین شده بود محقق شد 
و این مسئولیت در سال جاری نیز به سازمان صنایع کوچک و 
شهرک های صنعتی محول شد.« او در توضیح پروژه های تعریف 
شده برای این سازمان در سال ۱۴۰۰، تصریح کرد: »توسعه 
زیرساخت شهرک ها، توسعه خوشه های کسب و کار صنعتی 
و صنفی با هدف ۴۰ خوشه، توسعه صنایع کوچک و مستعد 
پیمانکاری فرعی در راستای تکمیل زنجیره تامین صنایع بزرگ 
برای ۲۵۰ واحد از جمله پروژه هایی است که برای سال ۱۴۰۰ 
برای سازمان صنایع کوچک و شهرک ها تعریف کرده ایم.« زرندی 
با تاکید بر لزوم استفاده از ظرفیت های موجود در بخش تولید، 
اظهار داشت: »تمرکز وزارت صنعت بر استفاده از ظرفیت های 
موجود است که شامل سه موضوع احیای واحدهای راکد، افزایش 
ظرفیت واحدهای موجود و واگذاری واحدهای راکد نیمه تمام 
است.« معاون طرح و برنامه وزارت صمت از تمرکز وزارت متبوع 
خود بر واحدهای راکد نیمه  تمام خبر داد و گفت: »از موضوعاتی 
که امسال برای آن برنامه ریزی شده است واحدهای راکد نیمه تمام 
است که باید برای آن تعیین تکلیف کرد، چراکه تعدادی واحد 
نیمه تمام سال هاست به صورت راکد مانده و باید از سرمایه گذاران 
جدید برای تکمیل آن کمک گرفت.« او همچنین موضوع انرژی 
را یکی از موضوعات مهم برای آینده این سازمان عنوان و تاکید 
کرد: »اگر به دنبال توسعه سرمایه گذاری در بخش تولید و خواستار 
جهش بزرگ در بخش صنعت هستیم، نیاز است برای تامین برق، 
آب و گاز برای شهرک ها نیازمند یک تحرک جدی شکل بگیرد.« 
زرندی با بیان اینکه سازمان صنایع کوچک و شهرک ها هم باید به 
مدل جدیدی از سرمایه گذاری و تامین مالی برای این موضوع اقدام 
کند، گفت: »گرچه در قوانین و مقررات به صورت شفاف وظایفی 
برای وزارت نیرو و نفت تعریف شده، اما به دلیل کمبود اعتبارات 
این وزارتخانه ها مشکلاتی در این زمینه است که امیدواریم با 
مساعدت سازمان برنامه و بودجه و وزارت نیرو و نفت موضوع 

انرژی مورد نیاز شهرک ها تامین شود.« 

»آرمان ملی« گزارش می کند:

عرضه خودرو در بورس كالا به نفع افراد خاص!
    سردرگمی بهارستان نشینان از مصوبه ساماندهی خودرو                                تشدید تنش در بازار خودرو حتمی است 


